
اجاره  نشین های خوش  نشین!            

ایــن تیتر یکی از ضرب المثل هــای رایج و قدیمی 
اســت که امــروز اگرچه در مبحث مســکن قابل  
اســتفاده نیســت زیرا قیمت ها آنقدر نجومی شده 
تا مســتأجر اجازه انتخاب پیرامون خوش نشــینی 
نداشته باشد و ملاک انتخاب مسکن برای او سقف 
بالای سر و چهاردیواری هرچند محدود و کوچک 
اما قابل اقامت باشد و دیگر مکان آن هم فرقی ندارد 
که در یک اتاق فرسوده ساختمان های قدیمی باشد 
و چــه در کانتینری کنار انبارهــا و پارکینگ های 
اسقاطی گذشته زیرا حداقل می توان اجاره اینگونه 
اماکن را با صرفه جویی در غذا و پوشاک و تفریحات 
تأمین کرد؛ اما در این  بین هزینه هایی چون درمان 
آن هم از نوع بیماری های خاص و عمل های جراحی 
ناگزیر را نمی توان کنار گذاشت. حالا اگر قرار باشد 
به دلیل کوتاهی مدیران و بخصوص وزرایی که در 
طول ســه دهه گذشــته کارمند دولت را به عنوان 
اجاره نشــین های خوش نشین قلمداد می کردند که 
تا وقتی رضایت داشته باشند در آن بمانند و پیمانه 
که پر شد بار سفر ببندند! حالا براثر این بی تفاوتی 
در خدمــت به جامعه هر اتفاقی که در آینده بیفتد 
برایشان اهمیت نداشته باشــد! در فقدان ساختار 
قدرتمنــد برای توزیــع عادلانه پزشــک در نقاط 
مختلف کشــور و تضمین ماندگاری آن ها با تأمین 
زیرســاخت ها و درآمد و ایجاد رضایت از یک سو و 
اجرایی نشدن نظام ارجاع و پزشک خانواده طی این 
سال ها و از سوی دیگر صف های شلوغ در مطب ها 
و بیمارستان های کلان شهرها و شهرهای بزرگ که 
بیماران شهرســتانی را به امید دارو و درمان ناچار 
می کند تا رنج غربت و هزینه های اقامت را به جان 
بخرند. یکی از پیامدهای همین اجاره نشــین های 
خوش نشــین از مســند وزارت بهداشت و آموزش 
پزشــکی اســت زیرا هریک از این وزرا نفسشان از 
جای گرم بلند می شد تا سیر از گرسنه خبر نداشته 
باشــد و سواره از پیاده! همین سال گذشته بود که 
وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی از اجرای 
برنامه پزشک خانواده برای شهرهای بالای 20 هزار 
نفر جمعیت از اردیبهشت امسال خبر داد. طرحی 
که حالا با تغییر نام به »ســلامت خانواده« و البته 
تفاوت هایی در رویکرد آن به شکل جسته وگریخته 
اجرا می شود اما هنوز به صورت سراسری درنیامده 
و فاصلــه معناداری با اهداف آن پیدا کرده اســت 
و بازهم این وزیر بهداشــت اســت که معتقد است 
فقــط با تزریق پول و منابع، ایــن نقصان ترمیم و 
پر می شــود، درحالی که بعضــی از صاحب نظران 
معتقدند اشــکال کار صرفا در منابع نیست و اینجا 
بازهــم پای تعــارض منافع در میان اســت! وزیر 
بهداشــت دولت ســازندگی دراین باره معتقد بود: 
»مشکل اجرا نشدن این طرح در بودش نبود، بلکه 
بدنه خود برنامه با نظام ســلامت کشور، همخوانی 
ندارد.« نزدیک به 20 ســال از نخستین باری که 
پزشــک خانواده و نظام ارجاع وارد ادبیات سلامت 
کشور شد، می گذرد. نســخه ای که در بسیاری از 
کشــورها اجرایی شــده و یکی از نمونه های موفق 
نظام ســلامت کشور انگلیس است که راهکار برای 
مدیریت منابع ســلامت و مدیریت نظام محسوب 
می شود درحالی که مدیران کشور ما انگار هنوز هم 
اجرای این طرح را باور ندارند و شــاید تا حدودی 
می دانند تعارض منافع همچنان پایدار است. اجرای 
این برنامه ابتدا در روســتاها شروع شد و. سال 91 
هم اجرای پایلوت شهری آن در استان های فارس 
و مازندران کلید خورد اما مجددا با ســدی به نام 
مناسب نبودن زیرساخت ها و مشخص نبودن منابع 
و مواردی دیگر برخورد کرد و به نتیجه نرسید و در 
ادامه دولت یازدهم با عینک طرح تحول سلامت به 
آن نگاه کرد که به هیچ وجه موفق نبود تا این نظام 
هم بدهکار شود و دولت دوازدهم ناچار به توقف آن 
گردید و پزشک خانواده همچنان مغفول بماند که 
حالا نوبت دولت ســیزدهم است تا زیرساخت هایی 
چون پرونده الکترونیک را بــرای آن انتخاب کند 
درحالی که هنوز هم چادرهای مســافرتی در کنار 
بیمارســتان های دولتی کلان شــهرها و بخصوص 
پایتخت برقرار اســت تا خانواده هــای بیماران در 
آن هــا به امید معالجــه اقامت نماینــد و روزها را 
ســرگردان به شب برســانند زیرا فکر می کنند در 
این شهرها می توانند از خدمات بهتری برای درمان 
و تأمین دارو برخوردار باشــند کــه حاصل توزیع 
ناعادلانه پزشــک و خدمات پاراکلینیکی و دارویی 
است. رئیس سازمان نظام پزشکی کشور می گوید: 
»42 درصــد پزشــکان متخصص کشــور در پنج 
کلان شهر تهران، اصفهان، مشــهد، تبریز و شیراز 
اقامــت دارند.« که این یعنی کمتــر از 60 درصد 
پزشــکان کشور در 434 شــهر دیگر حضور دارند 
و در بعضی شــهرهای محروم هم اصلا پزشــکی 
وجود ندارد. رئیس ســازمان نظام پزشــکی کشور 
همچنان معتقد است »راه حل این مشکل برقراری 
)نظام ارجاع( اســت و با توجه به گسترش خدمات 
درمانی در عرصه کشــوری، نظــام ارجاع می تواند 
بسیار کمک کننده باشــد تا بیماران گرفتاری های 
ایاب وذهاب و مشــکلات استقرار و اقامت همراهان 
را نداشته باشند  درحالی که برنامه پزشک خانواده 
و نظام ارجاع برنامه سال هاســت به عنوان راهکاری 
برای مدیریت منابع در نظام ســلامت در بیش از 
۷0 کشور دنیا در حال اجراست. « اما مدیریت های 
کلان بالادســتی ازجمله بعضی اعضــای کابینه ها 
طی این ســه دهه بســتر دولــت را ملکی موقت 
می دانند تا طی مدتی کوتاه در آن اجاره نشین های 

خوش نشین باشند!

بیتوجهیتاکی؟!

رئیس جمهور نظارت را ضرورتی اجتناب ناپذیر برای نظام اداری و تضمین کننده اجرای قانون، سلامت 
اداری و تداوم اعتماد به دســت اندرکاران امور دانســت و گفت: دستگاه های نظارتی اساس کار خود را 
بر صیانت از افراد و ســاختارها در قالب مســاعدت برای پیشــبرد امور قرار دهند و مراقب باشند که 

نظارت های آنها جرات و جسارت را از مدیران نگیرد.
نشست شورای هماهنگی دستگاه های نظارتی دیروز به ریاست سید ابراهیم رئیسی برگزار شد و رئیس 
جمهور از اعضای این شورا خواســت با همکاری یکدیگر، ضمن اقدام برای نهادینه سازی آموزش های 
حین خدمت به مدیران و تذکر و هشداردهی به موقع، در راستای حفظ و ارتقای سلامت دستگاه های 
اداری و اجرایی بر عملکردها و ســاختارها نظارت موثر داشــته باشند. رئیس جمهور در این نشست با 
بیــان اینکه نظارت، ضرورتی اجتناب ناپذیر برای نظام اداری و تضمین کننده اجرای قانون، ســلامت 
اداری و تداوم اعتماد به دســت اندرکاران امور اســت، صیانت از اشــخاص، پیشگیری از وقوع فساد و 
آســیب های اداری را یکی از وظایف بخش های نظارتی دانست و افزود: دستگاه های نظارتی اساس کار 
خود را بر صیانت از افراد و ســاختارها در قالب مساعدت برای پیشبرد امور قرار دهند و مراقب باشند 

که نظارت های آنها برای مدیریت ها مانع ایجاد نکرده و جرات و جسارت را از مدیران نگیرد.
رئیســی با تاکید بر اعمال شاخص های نظارت بر دستگاه های مختلف، متناسب با ماموریت ها و شرایط 
زمانی هر دستگاه تصریح کرد: تدوین بسته ها و برگزاری دوره های آموزشی به روز و متناسب با ماموریت ها 
و اقتضائات هر دســتگاه برای مدیران و مســئولان مربوط یکی از اقدامات مهم و موثر در پیشگیری از 
وقوع تخلفات و مفاســد اداری است و هیچ دستگاهی از نظارت مستثنی نیست. وی تذکر و تنبه دادن 
به مدیران و مسئولان را نیز از دیگر اقدامات مهم پیشگیرانه دستگاه های نظارتی دانست که می تواند در 
مواقعی که مدیری به دلیل کثرت کار دچار غفلت شده یا اشراف کافی روی مقررات ندارد، از وقوع تخلف 
یا فساد اداری جلوگیری کند. ایجاد ساختار و نظام مند شدن تبادل اطلاعات میان دستگاه های نظارتی و 
اهمیت هماهنگی در ارائه اخبار مصادیق مقابله با فساد و نه صرفا اخبار قطعی نشده و غیردقیق از مفاسد 

نیز از دیگر تاکیدات دکتر رئیسی به اعضای شورای هماهنگی دستگاه های نظارتی بود.
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گزارش
رئیسی در نشست شورای هماهنگی دستگاه های نظارتی: 

نظارت نباید جرأت و جسارت را از مدیران بگیرد

محسنی اژه ای گفت: ما شرعاً و قانوناً مکلف و موظف به گسترش و بسط عدالت 
هســتیم اما در مواردی علیرغم آنکه عدالت محقق شــده اما احساس عدالت در 

فرد و جامعه تحقق نیافته است.
به گزارش مرکز رســانه قوه قضاییه، حجت الاســلام محســنی اژه ای دیروز در 
راستای سلسله جلسات مســتمر خود با جوامع نخبگانی، در نشست هم اندیشی 

قوه قضاییه با نهادهای علمی و پژوهشی کشور حضور یافت.
رئیس قوه قضاییه در این نشست، ضمن تبیین و تشریح اهمیت مقوله تحقیق و 
پژوهش در پیشبرد و ارتقاء امور، اظهار کرد: باید بسترهای مناسب برای تحقیق 
و پژوهش، هر چه بیشــتر در کشور ایجاد گردند و زمینه های تضارب آراء و افکار 

ایجاد شوند تا از این طریق، استعدادها به شکوفایی و فعلیت برسند.
وی در ادامه با بیان اینکه زمینه های امور پژوهشــی در امر قضا فراوان است، به 
تبیین و تشــریح دو مقوله ی »تحقق عدالت« و »احســاس عدالت« پرداخت و 
گفت: ما شرعاً و قانوناً مکلف و موظف به گسترش و بسط عدالت هستیم، اما در 
مواردی علی رغم آنکه عدالت محقق شــده، اما احســاس عدالت در فرد و جامعه 
تحقق نیافته اســت! خودِ این مقوله، یک زمینه پژوهشی و تحقیقی است؛ بدین 
معنا که چه کنیم هم مؤلفه های عدالت تحقق یابد و هم احساس عدالت در فرد 

و جامعه شکل گیرد. 
محســنی اژه ای در ادامه به تقریرِ دلایلی پرداخت که سبب ایجاد احساس عدم 
تحقــق عدالت در افراد و جامعه می شــود و در همین راســتا گفت: گاهی فرد 

در موضوعی، ذی حق اســت، امــا توانایی اثبات ذی حق بودن خــود را ندارد و 
همین امر سبب می شود که حکم مطابق خواسته اش صادر نشود و بدین واسطه، 
احساس بی عدالتی می کند؛ در مواردی نیز امر به علم قاضی سپرده می شود؛ خب 
طبیعتاً همه افراد با قرائن و شــواهد موجود، به صورت یکسان و مشابه، علم پیدا 
نمی کنند؛ در مقوله ی ارجاع پرونده های قضایی تخصصی به »کارشناســی« نیز 
بعضاً شاهد تفاوت های فاحش در نظریات واصله به قضات هستیم؛ این ها مواردی 
اســت که ممکن است سبب ایجاد احساس بی عدالتی شوند؛ همه این ها در زمره 
زمینه های تحقیق و پژوهش هستند و ما از تحقیقات پژوهشگران در این حوزه ها 

استقبال می کنیم.
محسنی اژه ای در ادامه یکی از زمینه های پژوهشی مرتبط با امر قضا را مقوله ی 
»مبارزه با فســاد در همه ساحت ها بویژه فساد اقتصادی« دانست و ضمن تبیین 
و تشــریح قوانین ناظر در این حوزه از جمله قانون مبارزه با اخلالگران در نظام 
اقتصادی و همچنین منشــور هشــت ماده ای مقام معظم رهبری، اظهار کرد: ما 

می خواهیم مبارزه ای همه جانبه و بدون تبعیض و ریشــه ای با فســاد کنیم و در 
اثناء این امر، شرع و قانون و حرمت افراد حفظ گردد؛ شما پژوهشگران و محققان 
می توانید در این حوزه کمک کار دستگاه قضا باشید و راهکارهای برخورد متوازن 

با فساد را کشف و ارائه کنید.
وی با اشــاره به مبحث شناسایی عوامل اصلی و مؤثر در وقوع فساد، تاکید کرد: 
ما می خواهیم عوامل اصلی و مؤثر در وقوع فســاد را شناســایی و منهدم کنیم؛ 
این عوامل ممکن است در بین مردم عادی و یا افرادی در حاکمیت باشند؛ البته 
قطعاً برخورد با فســادِ فردی که در حکومت است باید شدیدتر و اساسی تر باشد؛ 
وقتی فردی به دســتگاهی حاکمیتی مراجعه می کند و کارش انجام نمی شــود، 
خدای ناکرده ممکن اســت مجبور به پرداخت رشوه شــود؛ در اینجا باید ابتدائاً 
جلوی آن فردِ رشــوه گیرنده )مرتشــی( را گرفت؛ علی ایحــال در این عرصه نیز 

پژوهش های پژوهشگران راهگشا است.
محسنی اژه ای در ادامه با اشاره به مقوله ی نحوه اطلاع رسانی موضوع کشف فساد 
و برخورد با مفسدان، گفت: چگونه می توان در بحث اطلاع رسانی موضوعِ »کشف 
فســاد و برخورد با مفسدان« هم شــفاف عمل کرد و هم تمامی شئون شرعی و 
قانونی و شئون ناظر بر حرمت افراد را حفظ کرد؛ این نیز از دیگر عرصه های مورد 

نیاز برای پژوهش در امر مبارزه با فساد است.
پیش از ســخنان رئیس قوه قضاییه چند تن از حاضران به بیان دیدگاه های خود 

در زمینه موضوع جلسه پرداختند.

رئیس قوه قضائیه:

 شرعاً و قانوناً مکلف به گسترش 
عدالت هستیم

ســازمان مردم نهاد دیده بان شــفافیت و عدالت، خبری 
کــه با عنــوان »رانت بی ســابقه در دولت رئیســی به 
روایت احمد توکلی« در برخی رســانه ها و شــبکه های 
اجتماعی به صورت گسترده منتشر می شود را بازنویسی 
 اشــتباه از یک نامه  ســال گذشــته این نهاد با امضای 

احمد توکلی خواند.
در توضیحات ســازمان مردم نهاد دیده بان شــفافیت و 
عدالت آمده اســت :خبری که با عنوان »رانت بی سابقه 
در دولت رئیســی بــه روایت احمد توکلــی« در برخی 
رســانه ها و شــبکه های اجتماعی به صورت گســترده 
منتشــر می شود، بازنویسی اشــتباه از یک نامه ای است 
که سال گذشته دیده بان شــفافیت و عدالت با امضای 

آقای دکتر احمد توکلی رئیس هیأت مدیره این سازمان 
نوشته اســت. به دنبال این نامه و پیگیری های دولت، 
منجــر به برخورد با متخلفین و کنارگذاشــتن برخی از 

عوامل ذی مدخل گردید.
دیده بان از علت بازنشــر این خبر پس از گذشت حدود 
یکســال آن هم همراه با برخی اضافات کذب و افزودن 
نام برخــی افراد بی ربط به پرونده و ارتباط دادن آن به 

پرونده فساد اخیر اطلاعی ندارد.
اما قطعاً بازنویســی آن می توانــد در ذهن خوانندگان، 
القاء کننده نامه ای جدید با موضوعی جدید باشد. دیده 
بان شــفافیت و عدالت اعلام می دارد نامه سال گذشته 

ارتباطی با پرونده فساد جدید ندارد.

ماجرای بازنویسی اشتباه از نامه  یک سال قبل
جانشــین فرمانده نیــروی پدافند هوایــی ارتش گفت: 
پهپادهای ایرانی، نیروهای فرامنطقه ای را با چالش های 

جدیدی مواجه کرده اند.
امیر ســرتیپ علیرضا الهامی در منطقــه پدافند هوایی 
شمال غرب از آمادگی دفاعی و قسمت های مختلف گروه 
پدافندی شهید نجیب و سایت ملاولی ارومیه بازدید کرد 
و آمادگی دفاعی و توان رزمی این منطقه را مورد ارزیابی 
قــرار داد. وی در جریان این بازدیــد اظهار کرد: پدافند 
هوایی در مسیر افزایش اقتدار نظامی و قدرت بازدارندگی 
جمهوری اســلامی، گام های بزرگــی را در عرصه دفاع 
هوایی کشــور برداشته است. وی با بیان اینکه پهپادهای 
ایرانی، نیروهای فرامنطقــه ای را با چالش های جدیدی 

مواجه کرده اند، گفت: هواپیمای بدون سرنشــین کرّار 
یک پرنده کم نظیری است که به همت متخصصان جوان 
ایران اسلامی طراحی و در مدار عملیاتی قرار گرفته است 
و امروز یکی از بازوان پرتوان پدافندهوایی ارتش اســت. 
جانشــین نیروی پدافند هوایی خاطرنشان کرد: پدافند 
هوایی با ترکیب پهپاد و موشک به نوع جدیدی از قابلیت 
دفاع هوایی دست یافته است که قادر است هر نوع پرنده 
متخاصــم را مورد هدف قرار دهد. امیر ســرتیپ الهامی 
به جنگ غزه و رژیم صهیونیســتی اشاره و تصریح کرد: 
طوفان الاقصی روح جدیدی را در محور مقاومت دمید و 
این عملیات بزرگ، پوشالی و سست بودن  رژیم غاصب و 

جعلی صهیونیست را به جهانیان نشان داد.

چالش نیروهای فرامنطقه ای با پهپادهای ایرانی

دریادار کاویانی: 

تا امروز زد و خورد با آمریکایی ها و اسرائیلی ها به نفع ما بوده است
جانشــین نیروی دریایی ارتش با بیان اینکه امروز ما در دریا هم دارای قدرت و هم دارای فناوری و سیاســت هستیم، 
گفت: این منطقه منطقه تقابل جبهه مقاومت با اســتکبار است و تا امروز زد و خورد ما با آمریکایی ها و اسرائیلی ها به 

نفع ما بوده است.
، دریادار حمزه علی  کاویانی جانشین نیروی دریایی ارتش صبح امروز در همایش نقش بسیج و قدرت دریایی در هشت 
ســال دفاع مقدس طی سخنانی اظهار داشت: رژیم بعث وقتی احساس کرد ما ضعیف شدیم به مرزهای ما حمله کرد 
اما در حقیقت این رژیم به نمایندگی از تمام استکبار، یک جنگ تمدنی بین تمدن اسلام و تمدن غرب به راه انداخت.
وی افزود: انقلاب اســلامی معادلات عصر جدید را به هم ریخت و امام خمینی)ره( تمدن نوین اســلامی را پایه گذاری 
کرد. هنر امام خمینی)ره( این بود که با انقلاب اســلامی انرژی و ظرفیتهای جوانان را برای مقابله با اســتکبار به کار 
گرفــت. دریادار کاویانی ادامه داد: در طول دوران انقلاب اســلامی هم امام با پشــتوانه ملت انقلاب را هدایت کرد. با 
پیش بینی امام کمونیسم از هم پاشید اما در همان زمان، سرویس های اطلاعاتی انقلاب اسلامی را به عنوان یک خطر 

برای غرب قلمداد کردند.
جانشــین فرمانده نیروی دریایی ارتش افزود: اما کشــور ما همه تهدیدها را به فرصت تبدیل کرد. آمریکایی ها بعد از 
تحریم هم جنگ اطلاعاتی و امنیتی را علیه ما به راه انداختند و در همین قضیه سیستان و بلوچستان هم اولین کسی 
که از این جنایت حمایت کرد غربی ها بودند. وی اظهار داشــت: اما بزرگترین تهدید غرب علیه ما در ابتدای انقلاب به 
راه انداختن جنگ بود و خود صدام هم فکر نمی کرد جنگ هشت سال طول بکشد. آمریکایی ها در حقیقت با ترغیب 
عراق به تمدن نوین اســلامی حمله کردند. اما آنها در محاسبات خود ملت ایران و رهبری حضرت امام را لحاظ نکرده 
بودند و این موجب شکســت آنها شد. دریادار کاویانی تصریح کرد: در دوران دفاع مقدس نیروی دریایی در عرض 6۷ 
روز نیروی دریایی عراق را از بین برد و 10 هزار کشتی را در صحنه دریا اسکورت کرد. اگر این اتفاق نمی افتاد کشور 

دچار قحطی های بزرگی می شد. اما این موفقیت ها به برکت ایستادگی رزمندگان و ملت ما بود.
جانشــین نداجا عنوان کرد: همه جنگ های بزرگ دنیا در زمین آغاز شــده و در دریا تمام شــده است. جنگ ما هم 
همین طور بود. از سال 65 به بعد عراق فهمید که موفقیتی در دریا ندارد و به همین دلیل آمریکایی ها در صحنه دریا 
با ما وارد جنگ شدند. در آن زمان نیروی دریایی سپاه هم که تازه تشکیل شده بود با تاکتیک جنگ نامتقارن صدمات 

قابل توجهی به نیروی دریایی آمریکا وارد کرد. 
وی گفت: در نهایت صدام و آمریکایی ها به این نتیجه رســیدند که توان مقابل با جمهوری اســلامی در دریا را ندارند. 
امروز ما در دریا هم دارای قدرت و هم دارای فناوری و سیاست هستیم. روزی ما در تنگه هرمز با دشمن درگیر بودیم 
اما امروز در فراتر از مرزها حضور داریم و 15 سال است که به صورت مداوم در دریای سرخ مأموریت انجام می دهیم. 
این منطقه منطقه تقابل جبهه مقاومت با استکبار است و تا امروز زد و خورد ما با آمریکایی ها و اسرائیلی ها به نفع ما 
بوده اســت. جانشــین نداجا مطرح کرد: امروز نیروی دریایی انقلاب اسلامی متشکل از نیروهای دریایی ارتش و سپاه، 

در ساخت انواع تسلیحات سرآمد و قدرت برتر منطقه است.

در جلسه علنی دیروز مجلس چه گذشت؟

انتقاد رئیس مجلس از وزیر صمت
جلسه علنی  مجلس به ریاست محمدباقر قالیباف برگزار شد و بررسی گزارش نهایی تحقیق و تفحص از وزارت ورزش  و 
جوانان در مورد عملکرد فدراسیون سوارکاری، رسیدگی به گزارش نهایی تحقیق و تفحص از عملکرد شرکت سیاحتی 

علیصدر همدان و ... در دستورکار نمایندگان قرار گرفت.
در ابتدای این جلســه رئیس مجلس در نطق پیش از دســتور خود با اشاره به حمله تروریستی به مقر انتظامی راسک، 
از کمیســیون امنیت ملی خواست ضمن رسیدگی به ابعاد این حادثه، گزارشی از تجهیزات لازم برای تقویت مقرهای 

انتظامی مرزی تهیه کرده و به مجلس شورای اسلامی ارائه کنند.
محمدباقر قالیباف در ادامه تاکید کرد: حمله تروریســتی به مقر انتظامی در شهرســتان راسک که منجر به شهادت و 
مجروحیت جمعی از کارکنان فراجا شد مایه تاثر فراوان شد و بنده این حادثه را خدمت فرمانده معظم قوا، فرماندهی 
نیروی انتظامی و کارکنان فراجا و مردم شریف استان سیستان و بلوچستان و خانواده های شهدای این حادثه تسلیت 
می گویم. لازم است نیروهای امنیتی انتظامی با فوریت نسبت به شناسایی و برخورد با عوامل این شرارت اقدام کنند. 
باید با مســببان این حادثه از آمرین تا عاملین برخورد شــود. در کنار آن تجهیز پاسگاه های مرزی برای جلوگیری از 
این اقدامات لازم است. در همین ارتباط محمدحسن آصفری در تذکری شفاهی با تاکید بر تقویت مرزها تصریح کرد: 
درباره حادثه تروریستی که در راسک رخ داد وزیر کشور باید در مجلس حضور پیدا می کرد و گزارشی از اقدامات انجام 

شده برای مقاوم سازی پایگاه های مرزی به صحن مجلس شورای اسلامی ارائه می کرد.
در تذکری دیگر حسینعلی حاجی دلیگانی خواستار تهیه گزارشی از ابعاد حوادث تروریستی در دو سال اخیر به منظور 
جلوگیری از تکرار این حوادث در ســطح کشور شد و اظهار کرد: وضعیتی که در جدار مرزی با عراق داریم اکنون نیز 
در جدار مرزی با پاکستان داریم. توجه جدی به این مقرهای مرزی لازم است، باید به نحوی عمل شود تا دیگر شاهد 
تکرار این حوادث و به شهادت رسیدن عزیزان خود نباشیم. همچنین فرهاد بشیری از مسئولان امنیتی کشور خواست 
تا با عوامل تروریســتی و حامیان آنها به طور جدی و محکم برخورد کنند تا بدانند هرکســی بخواهد با مردم غیور و 

غیرتمند ایران اسلامی، لجاجت و خباثت کند به شدت پاسخ عملکرد زشت و خبیث خود را خواهد گرفت.
علیرضا ســلیمی هم ضمن محکومیت حمله ناجوانمردانه گروهک تروریســتی موسوم به جیش الظلم به مقر انتظامی 
راسک و شهادت 11 نفر از نیروهای فراجا با تاکید بر اینکه دولت پاکستان باید در مقابل اقدامات تیم های تروریستی 
پاســخگو باشد، از دولت پاکســتان خواست تا ضمن رعایت حســن هم جواری، در مقابل اقدامات تیم های تروریستی 
پاســخگو باشــد. در بخش دیگری از جلســه علنی امروز، لایحه اصلاحیه بودجه 1403 از سوی هیئت رئیسه مجلس 
شــورای اسلامی اعلام وصول شد و بر اساس اعلام رئیس مجلس شورای اسلامی، روز چهارشنبه )فردا( مجدداً کلیات 
لایحه بودجه را در صحن بررسی خواهد شد. قالیباف همچنین از حاضر نشدن وزیر صنعت، معدن و تجارت در نشست 
صحن علنی برای پاسخگویی به سوالات نمایندگان انتقاد کرد و خطاب به معاون پارلمانی ریاست جمهوری گفت: البته 
این حق قانونی وزیر است که یک نوبت حضور خود را به عقب بیندازد اما ما توقع داریم که حداقل ۷2 ساعت قبل به 

ما این موضوع را اعلام کند تا ما بتوانیم دستور دیگری را در مجلس مورد رسیدگی قرار دهیم.

روزنامه نگار پیشکسوت
حسن  روانشید


